

Referat fra regionsbestyrelsesmøde DØE region København 2006-02-23

Afholdt på Bryggeriet Apollo

Deltagere:

Anette Jessen (Formand)
Morten Larsen (Næstformand)
Torben Frandsen (Rødovre)
Teddy Hansen (Rødovre)
Irving Sørensen (Rødovre) (uden stemmeret)
Anders Jensen (Østerbro)
Steffen Ejlertsen (Østerbro)
Mark Langhave (Nordbornholm)
Thomas Kjær Lauritsen (Nørrebro)
Morten Friis Jørgensen (Vesterbro)
Lars Jespersen (Vesterbro)
Jacob Schneider (Amager)
Johnny Hansen (Amager)

Afbud:

Jonna Rønne (Kongens Lyngby)

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent
2. Præsentation af formand og næstformand og deres planer for regionen
3. Vedtagelse af forretningsorden for regionsbestyrelsen
4. Vedtagelse af rammebudget
5. Eventuelt

(Herefter samtaler mellem regionsformandskabet og de enkelte lokalafdelinger.)

1 Valg af dirigent og referent

Dirigent: Irving Sørensen.

Referent: Morten Larsen.

2 Præsentation af formand og næstformand og deres planer for regionen

Anette præsenterede formadsskabets planer, som i korthed er:

1. At få lokalafdelingerne Ballerup og Indre By til at køre.
2. At sikre "fælles fodslaw" på øllets dag, enten ved at koordinere lokalafdelingernes arrangementer eller ved at lave et decideret regionsarrangement.
3. At få brugt regionens penge til arrangementer.
4. Få regionens hjemmeside op at køre med nyhedsbrev og planer for formandskabet. Morten Larsen undersøger muligheden for en log in side kun for regionsbestyrelsens medlemmer

Derefter blev holdt en kort navnerunde på foranledning af Mark Langhave.

3 Vedtagelse af forretningsordenen for regionsbestyrelsen

Forretningsordenen blev vedtaget med tre ændringer i punkt 4. De to ændringer er indføjelser af punkterne 4c og 4e i den vedlagte vedtagne forretningsorden. Den tredje ændring var en generel ændring af punkt 4 således at regionens tilskud til arrangementer udelukkende ydes som underskudsgaranti – dette medførte specielt ændring af ordlyden i punkt 4f (gammel punkt 4d).

Under debatten om forretningsordenen fremførte Morten Friis Jørgensen at kravet om regnskabsaflæggelse for støttede arrangementer og det generelle princip om at al støtte er underskudsgaranti er styring af de lokale cigarkasser fra regionen. Flere, herunder Torben Frandsen og Morten Larsen anførte betænkeligheder ved et system hvor en lokalafdeling kan putte penge i cigarkassen hvis der er overskud på et regionsstøttet arrangement. Efter debat blev forretningsordenen vedtaget som beskrevet ovenfor.

Regionformandsskabet pointerede at de ikke ville kontrollere lokalafdelingernes økonomi i forhold til cigarkasserne, men opfordrede til at cigarkasseregnskaber blev fremlagt på årsmøderne i lokalafdelingen over for medlemmerne.

4 Vedtagelse af rammebudget

Rammebudgettet foreslået af regionsformandskabet blev vedtaget; på foranledning af Mark Langhave med en bemærkning om at en nødvendig forudsætning for budgettet er at rejser til/fra Bornholm i forbindelse med regionsrådsmøder eller regionsformandsskabets eventuelle besøg på Bornholm dækkes af landsforeningen.

Morten Friis Jørgensen anførte at udgifter til Bornholmsrejser også bør medtages i budgettet, uanset at det dækkes af landsforeningen (landsforeningens betaling vil så figurere som indtægter). Det var dog ikke muligt umiddelbart at give et overslag på de samlede udgifter til Bornholmsrejser, så i første omgang indgår de ikke i budgettet men de skal naturligvis med i regnskabet.

Mark Langhave anførte at regionen bør have en intern, kritisk revisor. Steffen Ejlertsen sekunderede dette. Johnny Hansen anførte at regionen ikke har nogen selvstændig økonomi og at revisionen således påfalder landsforeningens revisor. Der var enighed om at det på længere sigt var ønskeligt med en struktur hvor regioner og lokalafdelinger har decideret selvstændig økonomi med egne regnskaber og revision.

Der var enighed om at beløbet regionen har til rådighed til arrangementer er for lille. Det blev vedtaget at regionsbestyrelsen gennem formandsskabet skulle stille følgende forslag på generalforsamlingen:

Region København foreslår at tilskud / rådighedsbeløb fra DØE til regionernes aktiviteter udover et grundbeløb pr. region fordeles efter antal medlemmer i regionerne.

Af en eller anden grund var der på mødet en opfattelse af at fristen for stillelse af forslag til vedtagelse på generalforsamlingen faldt sammen med tilmeldingsfristen til spisning og ølsmagning 25/2. Imidlertid er fristen for forslag en måned før generalforsamlingen, så det var ikke muligt at stille forslaget. I stedet vil forslaget komme på dagsordenen til regionsrådsmødet i Herning 1. april hvor formand og næstformand deltager.

Det vedtagne rammebudget:

	<i>Ud</i>	<i>Ind</i>
Tilskud fra landsforeningen		18.000
Arrangementer (regions- og lokal-, min.)	7.000	
Administrationsbidrag lokalafdelinger (500 pr. stk.)	5.000	
Administrationsudgifter, regionsformandskab (max.)	1.000	
Transportudgifter, regionsformandskab (max.)	2.000	
Regionsbestyrelsesmøder (2 stk.)	2.000	
Regionens årsmøde	1.000	
Ialt	18.000	18.000

5 Eventuelt

Mark Langhave mente at regionen på generalforsamlingen skulle bakke op om ny struktur hvor lokalafdelingerne er lokale foreninger med egne vedtægter. Der var debat om hvorvidt disse vedtægter skulle standardiseres eller blot være underordnede landsforeningens vedtægter. Konklusionen blev at der skal arbejdes videre med det.

Morten Friis Jørgensen berettede at Ørsted Ølbar og Café er frustreret p.g.a. manglende DØE opbakning (der skulle komme fra den ikke-fungerende lokalafdeling i indre by). MFJ foreslog at regionen "uddelte" indre bys steder til omkringliggende lokalafdelinger. Regionsformanden pointerede at indre bys ølsteder skal tages hånd om af lokalformanden for indre by og regionsformandskabet og ingen andre. Regionen vil sørge for at få indre by op at køre så hurtigt som muligt så der kommer en lokalformand til at tage hånd om stederne. I mellemtiden ville det være meget uhensigtsmæssigt hvis alle mulige "fremmede" lokalformænd begyndte at forhandle rabataftaler og lignende med stederne i indre by; det vil kun skabe forvirring og måske give foreningen et dårligt ry.

Regionen skal have en repræsentant i det nye "ølmærkeudvalg". Morten Friis Jørgensen har siddet i det "ølmærkeudvalg" som har udarbejdet de nye regler. Der var uklarhed om hvorvidt dette er to forskellige udvalg eller om det gamle "ølmærkeudvalg" fortsætter suppleret op med regionsrepræsentanter. Regionsbestyrelsen antog at MFJ fortsætter i det nye udvalg i kraft af sin deltagelse i det gamle og at vi kan stille med en (anden) decideret regionsrepræsentant. Jacob Schneider foreslog at regionen udpeger Johnny Hansen som repræsentant i kraft af Johnnys store kendskab til branchen og der var enighed om at det ville være et godt valg. Regionsformanden vil så udpege Johnny til at deltage i udvalget.

Samtaler

Herefter var der samtaler mellem regionsformandskab og de enkelte lokalafdelinger. Herfra skal kun refereres følgende af almindelig interesse for regionsbestyrelsen: Lokalafdeling Nordbornholm lagde billet ind på at låne regionens info-stander (som vi vil få udleveret på generalforsamlingen) nogle dage i juni (så vidt referenten husker – papirerne hvor de konkrete datoer står har formanden).